
Zpráva z coursingového MS2025 21.5. – 25.5. – Heipark, Tošovice - 

Odry, Česko 
 

Letošní MS v coursingu se konalo u nás v Česku podruhé, a to po dlouhých 16 letech. Organizace se 

ujal team NordCoursingu pod vedením Evy Jeník Dufkové. Celá akce byla uspořádána v luxusním 

prostoru Heiparku v Tošovicích nedaleko Ostravy. MS bylo jako skoro již tradičně pětidenní, kdy 

v úvodní den byly naplánovány první veterinární kontroly a slavnostní zahájení. Toto bylo bohužel 

ovlivněno bouřkou, která samotný ceremoniál výrazně zkrátila, ale ani to nezkazilo účastníkům náladu. 

Původně měla roli teamleadera zastávat Kateřina Ramešová. Nicméně vzhledem k její náhlé zdravotní 

indispozici jsem byl požádán, abych se této role ujal. Tento rok jsem byl ale i členem organizačního 

teamu, a z toho důvodu jsme se zároveň rozhodli požádat o spolupráci při plnění této role další 

účastníky, kteří tedy figurovali v roli tzv. „denních TL“. Tito denní TL byli s jednotlivými účastníky přímo 

na dráze, a bylo domluveno, že v případě problémů mi zavolají a já budu případnou situaci řešit. Proto 

musím na tomto místě také jmenovitě poděkovat Tomášovi Tylovi (čtvrtek), Jitce Kutiové (pátek) a 

Petrovi Žabžovi (sobota). V neděli jsem již roli TL plnil v plném rozsahu já. 

Na akci bylo v rámci české výpravy původně přihlášeno 114 psů a 22 náhradníků. Z různých důvodů 

(zranění, rodinné důvody a jedno neprojití veterinární kontrolou) se nemohli zapojit do soutěží celkem 

4 z nominovaných psů. Nakonec se tedy do hlavní soutěže dostali celkem 2 náhradníci a celkově se 

zapojilo 112 z přihlášených psů. Působení a výsledky naší výpravy považuji za úspěšné.  Celkově si 

výprava odváží 4 Mistry světa, 8 druhých míst, 7 třetích míst a 15 dalších pódiových umístění (souhrnně 

v obou třídách, tj. CACIL i OPEN), což je celkem 34 pódiových umístění (o 2 více než při posledním MS 

ve Švédsku). 

Pro závody byly připraveny tři tratě v poměrně těsné blízkosti kempu. Každou trať měl na starosti 

jeden z hlavních českých coursingových klubů – NordCoursing, Moravský Coursing a Saluki klu/Prag 

Coursing. Tratě samotné byly velmi náročné, jak členitostí a délkou, tak i výškovými rozdíly terénu, což 

kladlo velké nároky na výkonnost psů. Ze strany zahraničních ani domácích účastníku jsem 

nezaznamenal žádnou stížnost na tyto tratě. Všechny teamy fungovaly perfektně a celkově vládla 

nadšená atmosféra. V české výpravě naštěstí nedošlo k žádným závažným zraněním. Ostatních výprav 

se toto bohužel netýkalo a celkově tak eviduji dvě vážnější zranění a několik drobných. 

Počasí bylo první dva dny akce spíše deštivé, což naštěstí na samotný průběh konání nemělo žádný 

zásadní vliv. V dalších dnech se postupně počasí zlepšovalo a v neděli bylo chvilkami až vyloženě letní. 

Práci organizačního teamu nemohu objektivně hodnotit, protože jsem byl jeho součástí, nicméně na 

základě reakcí ostatních výprav mohu konstatovat, že celá akce proběhla na výbornou. Komunikace s 

českým teamem i s teamy zahraničních účastníků probíhala jako již standardně pomocí WhatsApp 

skupin a formou večerních meetingů. 

I zde probíhala namátková dopingová kontrola. Na tuto kontrolu byl z českého teamu vybrán tento 

rok pouze jeden pes. 

V rámci celého MS jsem nemusel řešit žádné závažné situace týkající se našeho teamu, kromě povolání 

náhradníků. 

Další mé aktivity v rámci české výpravy na místě spočívaly ve včasném předávání informací od 

organizátorů členům výpravy a v účasti na pravidelných schůzkách s organizátory. 



Na závěr si dovolím krátké osobní hodnocení. Jak jsem již uvedl výše, výsledky české výpravy jsou více 

než úspěšné, a celkový pocit z akce je velmi pozitivní. Všichni účastnící naší výpravy byli vždy tam, kde 

měli být, a celková spolupráce s nimi byla na vysoké úrovni. Zároveň musím zdůraznit, že jsem velmi 

hrdý na to, že se podařilo takto velkou akci uspořádat u nás doma v Česku a že podle reakcí ostatních 

zahraničních účastníků vše proběhlo profesionálně a na velmi vysoké úrovni. Za to patří můj velký dík 

všem členům organizačního teamu a určitě i Vítovi Černému a Evě Jeník Dufkové, na kterých byla 

zásadní zodpovědnost za úspěch celé akce. 

Zbyšek Hrubec 


